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Besluit 
1. In te stemmen met het verzoek van het COA om vanaf 1 februari 2022 (met 
terugwerkende kracht) de ingebruikname van de bufferplekken te verlengen tot 
1 februari 2023 
2. De antwoordbrief vast te stellen en te verzenden 
3. De raadsmededeling vast te stellen 
4. de stukken aan te bieden aan de raad 
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken. 
 

Inleiding 
Sinds 1 januari 2020 geldt in de gemeente Deventer een nieuwe 
bestuursovereenkomst met het Centraal Orgaan opvang Asielzoekers (COA), voor 
onbepaalde tijd. In deze overeenkomst zijn 100 bufferplekken opgenomen om in 
geval van calamiteiten tijdelijk meer mensen op te kunnen vangen. Op 24 januari 
2022 kwam bij de gemeente een formeel verzoek binnen bij het college (zie 
bijlage) om de 100 bufferplekken te mogen verlengen voor een jaar met 
terugwerkende kracht vanaf 1 februari 2022. Dat dit nodig is, komt onder meer 
door verhoogde asielaanvraag en beperkte uitstroom, veroorzaakt door de 
overspannen woningmarkt. Daarnaast blijft de behoefte aan extra opvang waar ook 
de provinciale regietafels zich mee bezighouden onder leiding van de Commissaris 
van de Koning. En sinds kort wordt de regie bij de veiligheidsregio gelegd. 
 
De gemeente Deventer en COA zijn daarnaast met elkaar in gesprek met als doel te 
komen tot een intentieovereenkomst te gaan tekenen waarbij wordt nagegaan of het 
AZC maatschappelijke meerwaarde kan gaan creëren. 



 
  
Daarnaast wil het COA beter voorbereid zijn op hoge instroom door het mogelijk 
maken van het soepel op- en afschalen van de capaciteit, waardoor de 
bufferplekken op een andere wijze kunnen worden ingezet dan de afgelopen vier 
keer. Hiervoor gaan we met elkaar toewerken naar een flexibele schil. We zitten 
in een uitzonderlijke situatie met grote druk op de opvang waardoor het college 
kiest voor continuering van de bufferplekken. Uiteraard is de mening van de 
omwonenden van belang en deze zullen nadrukkelijk worden gehoord. 
  
Het college stelt zich op het standpunt dat kwetsbare mensen te allen tijde 
geholpen moeten worden. Nadat het verzoek is besproken met omwonenden stemt het 
college onder voorwaarden in met het verzoek van het COA voor inzet van de 
bufferplekken 
De volgende voorwaarden en aandachtspunten worden hierbij aan het COA 
meegegeven: 
 
* De verlenging wordt toegekend voor de periode vanaf 1 februari 2022 tot 1 
februari 2023; 
 
* De bufferplekken worden niet ingezet voor asielzoekers uit veilige landen en 
Dublinclaimanten (de bij het COA bekende overlastgevers  en ‘niet-kwetsbare 
asielzoekers uit Spoor 2’);   
 
* De communicatie met omwonenden dient te worden geïntensiveerd en 
geoptimaliseerd.  
 
 
 

Beoogd maatschappelijk resultaat 
Toestemming voor de vijfde keer verlengen van de inzet van 100 bufferplekken, 
voor een periode van een jaar, om het COA te ondersteunen bij de opvang van 
asielzoekers en vervolgens met alle belanghebbenden stappen te maken in de 
flexibilisering van AZC Schalkhaar. 
 
 
 

Kader 
- Vreemdelingenwet 2000 
- kaders vanuit programma Meedoen 
- Bestuursovereenkomst COA 
 
 
 

Betrokken partijen en participatie 
Het college hecht aan de overleg met omwonenden en de omwonendencommissie over 
de verlenging van de bufferplekken en heeft dat meegewogen in dit besluit. 
 
Op 8 maart jl. is er in een brede bijeenkomst met o.a. omwonenden gesproken over 
de bufferplekken en is verkend hoe het terrein op termijn getransformeerd kan 
worden. Omwonenden snappen de druk op opvang en de noodzaak voor de verlening 
van de bufferplekken met een jaar. Bewoners willen wel meegenomen worden bij de 
invulling na dat jaar en de definitieve plannen voor de toekomst.  Zij willen 
vanaf het begin betrokken blijven, zoals 8 maart een begin mee is gemaakt.  
 
 
 

Argumenten voor en tegen 
Argumenten voor: 

 De belangrijkste reden is dat gemeenten steeds meer moeite hebben om 
huisvesting aan statushouders te bieden en die daardoor noodgedwongen in de 



 
opvang blijven wonen. Inmiddels maken statushouders ruim 40% uit van de 
bezetting van AZC's. 

 Asielaanvragen zijn onverminderd hoog. 
 Ten slotte speelt mee dat provincie, gemeenten en COA samen werken aan een 

gezamenlijk toekomstbeeld voor de opvang: waar komen (nieuwe) opvangcentra, en 
hoe willen we dat deze functioneren? Hierbij wordt gekeken naar een zorgvuldige 
inbedding. 
  
Argumenten tegen: 

 In hoeverre kun je nog spreken van bufferplekken als het nu voor de vijfde 
keer verlengd gaat worden? 

 Communicatie met de omwonenden blijft achter bij de verwachtingen van de 
omwonenden (en het college). 
 
 
 

Financiële consequenties en dekking 
Geen, er komt iets meer vergoeding bij met het zogenaamde faciliteitenbesluit 
 
 
 

Openbaarmaking en communicatie 
Zie bijgevoegde brief als antwoord, deze zal worden verstuurd als het college 
akkoord is. 
 
 

 

Aanpak en uitvoering 
Er is 24 januari een formeel verzoek van de COA ontvangen voor verlenging tot 1 
februari 2023 met de aankondiging van het COA om (samen met de gemeente en alle 
belanghebbenden) te onderzoeken hoe de transformatie van de locatie ingevuld kan 
worden. 
 
Met de inzet van bufferplekken voor een jaar geeft het de betrokken partijen de 
mogelijkheid om een en ander nader in gang te zetten, te weten: 
 
* Flexibilisering bufferplekken en transformatie naar een flexibele schil: 
Initiatief voor uitwerking ligt bij COA. Dit kan niet zonder inhoudelijke 
ondersteuning met de gemeente - hiervoor zullen we een nieuwe 
bestuursovereenkomst met elkaar overeen moeten komen. 
 
Daarnaast zullen wij middels een intentieovereenkomst de doorontwikkeling van 
het AZC verder willen onderzoeken, waarbij de toevoeging van andere functies en 
mogelijkheden tot (flex)wonen nader zullen worden verkend. 
 
 


